
P R O T O K Ó Ł

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

w dniu 27 marca 2007 roku

Obecni:

wg listy obecności

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli:

Teresa  Wąsowicz-  Kierownik  Wydziału  Polityki  Społecznej,   Adam  Jandała-  Kierownik  Wydziału 
Edukacji, Arkadiusz Olechwieruk- Kierownik Wydziału Polityki Informacyjnej

Posiedzenie Komisji prowadził:

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – Dominik Penar

Porządek posiedzenia komisji:

1. Analiza realizacji „ Akcja Zima”.
2. Wymiana kulturalno-oświatowa i sportowa młodzieży oraz dorosłych z miastami zaprzyjaźnionymi: 

Auby, Żydaczowem oraz Viesite.
3. Herb, logo oraz znak Miasta Czeladź.
4. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
5. Sprawy bieżące.  

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Proszę panią kierownik Wydziału Polityki Społecznej o omówienie realizacji „ Akcja Zima”

Teresa Wąsowicz                    -                             Kierownik Wydziału Polityki Społecznej   

- Omawia materiał przedstawiony radnych ( materiał stanowi załącznik do protokołu).

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Czy wszystkie elementy zaplanowane zostały zrealizowane?

Teresa Wąsowicz - Kierownik Wydziału Polityki Społecznej 

- Tak.

Dominik Penar - Przewodniczący Komisji

- Dlaczego w Gimnazjum Nr 3 nieczynny był basen przez okres ferii?
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Adam Jandała - Kierownik Wydziału Edukacji 

- Basen był uruchomiony przed feriami, ale szkoła nie organizowała żadnych zajęć 
ponieważ miał być prowadzony dalszy remont w tej szkole. Obecnie basen udostępniony jest 
dla uczniów.

Danuta Walczak - Członek Komisji

- Chciałam zwrócić uwagę na fakt, że szkoły bardzo ładnie włączają się w realizację 
„ Akcji Zima”

Dominik Penar - Przewodniczący Komisji

- W dniu wczorajszym pan Szałański poprosił by Komisja Edukacji wystąpiła z pismem do 
pana dyr. Zwierzchowskiego o udostępnienie sali gimnastycznej. Ja przygotowałem treść 
tego Miasta. /Odczytuje treść pisma/ 

Hanna Szotowska - Członek Komisji

- Czy pan Szałański zwracał się do Pana Zwierzchowskiego w tej sprawie?

Dominik Penar - Przewodniczący Komisji

- Nie.  To  pismo  ma  służyć  wsparciu  jego  prośby.  On  ma  przygotować  takie  pismo  i 
skierować do pana Zwierzchowskiego.

Hanna Szotowska - Członek Komisji

- Może nie wychodźmy przed orkiestrę i nie załatwiajmy sprawy za pana Szałańskiego.

Marian Kita                              -                             Członek Komisji  

- Mam pytanie do pana Mentla, który jest trenerem. Czy zajęcia na sali gimnastycznej mogą być 
prowadzone przez osobę, która nie posiada żadnych kwalifikacji?

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego   

- Nie można prowadzić  taka osoba zajęć.  Uważam, że nie możemy załatwiać spraw w imieniu 
klubu. To nie jest nasza kompetencja.  Najpierw klub musi złożyć takie pismo.
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Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Przechodzimy do omówienia wymiany kulturalno-oświatowej z miastami partnerskimi. 
- Proszę panią kierownik o omówienie materiału. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała materiał dot. „ Akcji Zima”

Teresa Wąsowicz                    -                             Kierownik Wydziału Polityki Społecznej   

- omawia materiał przedstawiony radnym / materiał w załączeniu/

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Czy są  organizowane jakieś dni kiedy spotykają się przedstawiciele delegacji miast partnerskich?

 
Teresa Wąsowicz                    -                             Kierownik Wydziału Polityki Społecznej   

- Przewidziane jest spotkanie w „Ave Maryja”

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Chciałbym zaproponować państwu stworzenia wspólnej inicjatywy tzw. olimpiady przedstawicieli 
miast partnerskich.

Teresa Wąsowicz                    -                             Kierownik Wydziału Polityki Społecznej   

- Francuzi coś takiego organizują w czerwcu ale są tego bardzo wysokie koszty.

Marian Kita                              -                             Członek Komisji  

- Osobiście uważam, że w ciągu dwóch lat Rada Miejska została odcięte od wymiany z zagranicą. 
Uważam,  że  niedopuszczalnym  jest  by  rada  nie  uczestniczyła  w  spotkaniach  delegacji 
zagranicznych.  Kiedy  przyjeżdża  delegacja  zagraniczna  rada  na  takie  spotkania  nie  jest 
zapraszana. Uważam również że dalej tak być nie może. Nie może być tak że przyjeżdża grupa z 
zagranicy  i  jest  obsługiwana  tylko  i  wyłącznie  przez  urzędników,  to  jest  poniżej  wszelkiej 
dyplomacji  jeśli  mówimy  o  stosunkach  międzypaństwowych.  Rada  Miejska  nie  zna  do  dnia 
dzisiejszego przedstawicieli Łotwy. Uważam również, że rada powinna brać udział w negocjacjach 
oraz podpisywaniu umów z miastami partnerskimi. 

Krystian Dąbrowski                             -                             Członek Komisji  

- Czy rada brała udział przy podpisywaniu umów partnerskich?

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Czy rada zna treść umów partnerskich?

Teresa Wąsowicz                    -                             Kierownik Wydziału Polityki Społecznej   
 
- Nie.
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Radny Marian Kita zgłosił wniosek o następującej treści:

Komisja Edukacji, Kultury i Sportu wnioskuje by radni Rady Miejskiej w Czeladzi obowiązkowo 
brali udział we wszystkich spotkaniach i opiece nad delegacjami miast partnerskich. 

GŁOSOWANIE

6 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Komisja Edukacji, Kultury i Sportu wnioskuje by przedstawiciele Rady Miejskiej każdorazowo brali 
udział we wszystkich negocjacjach i podpisywaniu umów z miastami partnerskimi.

GŁOSOWANIE

6 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  wnioskuje o wykonanie  niezbędnych prac remontowych  na 
basenie szkolnym w Zespole Szkół Nr 1 w Czeladzi  oraz o udostępnienie basenu dla dzieci  i 
młodzieży Szkół Czeladzkich.

GŁOSOWANIE

6 za
0 przeciw
1 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Radny Andrzej Mentel zgłosił wniosek o następującej treści:

Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  wnioskuje  o możliwość  poszerzenia  oferty  w zakresie  „  Akcja 
Zima” o odpłatne wyjazdy narciarskie sobotnio-niedzielne w miesiącach styczeń- marzec.
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GŁOSOWANIE

6 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Teresa Wąsowicz                    -                             Kierownik Wydziału Polityki Społecznej   
 
- Omawia  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  programu  profilaktyki  zdrowotnej  dla  Miasta 

Czeladź na lata 2007-2009.
- Zmiana polega tylko na tym,  że zmienił  się  przedział  wiekowy dzieci,  które  będą poddawane 

badaniom  profilaktycznym  wad  postawy.  Nie  będą  to  6  -latki  tylko  uczniowie  klas  III  Szkół 
Podstawowych. 

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Proszę o zaopiniowanie projektu w/w uchwały. Kto jest za?

 

GŁOSOWANIE

6 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały w sprawie  został przyjęty przez Komisję.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Proszę pana kierownika Olechwieruka o przedstawienie informacji nt: logo Miasta, herbu Miasta 
oraz znaku Miasta Czeladź.

Arkadiusz Olechwieruk                       -                             Kierownik Wydziału Polityki Informacyjnej  

- Ciężko mi będzie mówić na temat herbu ponieważ informacji na ten temat mam tyle co państwo. 
Herbem w herbarzu Polski jest herb z czerwoną wieżyczką. Herb okrągły nie był uznawany przez 
Komisję Heraldyczną. 

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Komisja Heraldyczna  nie uznaje herbu okrągłego, natomiast daje dwa rozwiązania. Po pierwsze 
możliwy jest powrót do herbu zatwierdzonego w 1936r. z czerwoną wieżą. Ewentualnie możliwe 
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jest opracowanie nowego projektu. W tym przypadku niezbędna będzie współpraca heraldyka z 
osobą przygotowującą projekt. 

- Proponuję abyśmy zdecydowali, które rozwiązanie będzie lepsze.

Arkadiusz Olechwieruk                       -                             Kierownik Wydziału Polityki Informacyjnej  

- Wiem że pan burmistrz Marek Mrozowski zajmuje się obecnie sprawą herbu Czeladzi być może 
on powiedział by coś więcej na ten temat.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Ponieważ mamy obecnie 3 lub 4 obowiązujące wzorce, które wprowadzają zamieszanie. Herb nie 
został wpisany w statut Miasta co jest uchybieniem. Zwracam uwagę, że komisja heraldyczna 
umożliwia nam wykorzystywanie tego herbu z 1936r. My możemy mieć herb i możemy wpisać go 
do statutu. Pytanie jest czy chcemy by ten herb był naszym herbem.

Danuta Walczak                      -                             Członek Komisji  

- Uważam, że sprawę herbu powinniśmy przekazać Komisji Statutowej. Ta spraw nie leży w gestii 
Komisji Edukacji.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Ja uważam, że leży ponieważ dot. bezpośrednio promocji Miasta. 
- Na chwilę obecną posiadamy tylko znak Miasta Czeladź, który jest stosowany ale nie możemy 

nazywać go logiem bez zgody Rady Miejskiej. 

Arkadiusz Olechwieruk                       -                             Kierownik Wydziału Polityki Informacyjnej  

- Ten znak wziął się z tego, że my nie mogliśmy na żadnych wydawnictwach pokazać, ze to jest 
naszego Miasta.  Ten znak został opracowany przez naszego byłego pracownika Kamila Szydło.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Czy wyjaśni się sprawa tych praw autorskich?

Arkadiusz Olechwieruk                       -                             Kierownik Wydziału Polityki Informacyjnej  

- Wyjaśni się i taki dokument zostanie państwu przedstawiony. 

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Proponuję by po otrzymaniu informacji, że my jako miasto mamy prawa autorskie, przyjęli aby ten 
znaczek było logiem Miasta i abyśmy podjęli starania kierując sprawę do Komisji Statutowej o to 
aby rozpatrzyła kwestię herbu Miasta i żeby jak najszybciej doprowadziła do tego, żeby miasto 
herb posiadało. 
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Radny D. Penar zgłosił wniosek o następującej treści:

Komisja Edukacji, Kultury i Sportu zwraca się z prośbą do Komisji Statutowo-Regulaminowej o 
zajęcie się sprawę aktualizacji herbu Miasta, logo typu Miasta oraz znaku Miasta.

GŁOSOWANIE

5 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  wnioskuje  do  Wydziału  Polityki  Informacyjnej  o  potwierdzenie 
posiadania dokumentu stwierdzającego, że istniejący znak Miasta Czeladź  jest chroniony prawem 
autorskim  należącym  do  Miasta.  Komisja  wnioskuje  o  przedstawienie  form  stosowanego  znaku 
Miasta.

GŁOSOWANIE

5 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Proszę  o  zaopiniowanie  materiałów  sesyjnych.  Kto  z  państwa  pozytywnie  opiniuje  materiały 
sesyjne?

GŁOSOWANIE

5 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący  stwierdził,  że  materiały  sesyjne  zostały  pozytywnie  zaopiniowane  przez 
Komisję.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Po wczorajszej Komisji byłem na stadionie przy ul. Sportowej i faktycznie potwierdziły się fakty, że 
stan tego stadionu jest zły.  Zwrócił  bym uwagę na jedną rzecz, mianowicie czy jest obowiązek 
wywieszania regulaminu tego stadionu?

7



Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego   

- Jest taki obowiązek. Każdy stadion sportowy musi mieć regulamin korzystania.

Dominik Penar                        -               Przewodniczący Komisji  

- Ten regulamin jest zdewastowany, przełamany na pół dlatego zaraz zaproponuje wniosek w tej 
sprawie.

- Proponuje  by  wypracować  wniosek  dot.  obowiązku  podpisywania  się  pod  artykułami 
zamieszonymi na stronie internetowej naszego Miasta.

Radny D. Penar zgłosił wniosek o następującej treści:

Komisja Edukacji, Kultury i Sportu wnioskuje do dyrektora MOSiR o odnowienie „ Regulaminu stadionu” 
im. Józefa Pawełczyka w Czeladzi.

GŁOSOWANIE

6 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Radny D. Penar zgłosił wniosek o następującej treści:

Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  wnioskuje  o  każdorazowe  umieszczenie  pod  artykułami 
umieszczonymi na oficjalnej stronie internetowej Miasta podpisu ( imię i nazwisko ) autora danego 
artykułu.  

GŁOSOWANIE

6 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Andrzej Mentel                        -                             Zastępca Przewodniczącego   

- Nawiązując do wczorajszej Komisji mam pytanie do pani kierownik Gajdzik czy plan dot. budowy 
całego kompleksu boisk przy Szkole Nr 7, czy ten plan jeśli chodzi o wykonanie czy on może ulec 
zmianie?, jak to wpływa na ewentualne środki, na które możemy liczyć z Unii?

Zofia Gajdzik                           -                             Kierownik Rozwoju Miasta  
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- Ten projekt ma pozwolenie  na budowę. Cześć tego projektu jest już realizowana, druga część 
będzie  kontynuowana.  Pozwolenie  na  budowę  nie  traci  ważności  ponieważ  inwestycja  jest 
rozpoczęta.

- Takie projektowanie czy jest miejsce czy nie ma, czy to ma być w tym miejscu czy nie moim 
zdaniem mija się z celem. Ja bym się nie odważyła powiedzieć, że na przykład tam gdzie jest 
zaprojektowane drugie  boisko  ma powstać  taka  hala.  Temat trzeba  dokładnie  rozpoznać pod 
kątem projektowym co jest pod ziemią. 

Danuta Walczak                      -                             Członek Komisji  

- Zróbmy dwa boiska przy tej szkole zwłaszcza, że jest to Szkoła Podstawowa, a w przyszłości 
pomyślmy o hali przy Gimnazjum Nr 3.

Zofia Gajdzik                     -                             Kierownik Rozwoju Miasta  

- Proszę pamiętać, że to, iż widzimy pusty teren to wcale nie oznacza, że można tam budować, 
musimy sprawdzić co jest pod ziemią. Projektowanie bez mapy i spojrzenia głębiej nie ma 
sensu.

Danuta Walczak                      -                             Członek Komisji  

- Proszę pamiętać o kosztach utrzymania tych obiektów.

Radny A. Mentel  zgłosił wniosek o następującej treści:

Komisja Edukacji wnioskuje o rozważenie możliwości budowy hali sportowej   w dzielnicy Piaski w 
latach 2009-2011 oraz umieszczenie dokumentacji projektowej w planie budżetowym na rok 2009.

GŁOSOWANIE

6 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty przez Komisję.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Przechodzimy do spraw bieżących.
- Odczytuje odpowiedzi na wnioski Komisji z dnia 27 lutego 2007r. / pismo w załączeniu/
- Ostatnia  kwestia  naszego  dzisiejszego  spotkania,  a  mianowicie  „  Czeladzka  Akademia 

Demokracji”.  Inicjatorem  jest   Komisja  Edukacji.  Do  wykonania  od  strony  logistycznej 
upoważniony były Urząd Miasta. Rozmawiałem na tren temat z panią Sekretarz, która wyraziła 
zgodę  na  spotkanie,  które  odbędzie  się   na  sali  sesyjnej.  Proponowany  temat:  „Polityka 
Regionalna Polski 2007-2013-szanse i zagrożenia dla Czeladzi”. Wydaje mi się, że inicjatywa 
jest ciekawa. 

- Kto z państwa radnych jest za tym , aby Komisja Edukacji, Kultury i Sportu zorganizowała to 
spotkanie? 
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GŁOSOWANIE

6 za
0 przeciw
0 wstrzymujących się od głosu

Przewodniczący stwierdził, że inicjatywa została pozytywnie zaopiniowania przez Komisję.

Dominik Penar                -               Przewodniczący Komisji  

- Po wyczerpaniu porządku obrad Komisji zamykam posiedzenie Komisji.

     P R Z E W O D N I C Z Ą C Y
       Komisji Edukacji, Kultury,
                     i Sportu

              Dominik Penar
Protokołowała:
Agnieszka Pilarek
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